



يُعَوِّزُكَ شَيْءٌ وَاحِدٌ (مرقس ١٠: ٢١)

كان الشاب الغني لديه الشعور بأنه يعمل كل الأشياء الصالحة في حياته الأرضية. ولكن السيد المسيح يعرف جيداً أن هذا الشاب الغني ينقصه شيء ما في حياته. لم يكن هذا الشاب الغني راضياً عن نفسه فلم يتمتع بحياة السلام الداخلي. فهذا الشيء جعله يتصارع مع ذاته. لأنه صنع لنفسه أصناماً من أمواله الخاصة كاسراً بها الوصية الأولى من الوصايا العشر وهي "لا يَكُنْ لَكَ إِلَهَةٌ أُخْرَى أَمَامِي." (خروج ٣: ٢٠).

كان الشاب الغني يتشابه مع الكثير منا في التصارع مع الذات في محاولة عمل المقارنات الغير مجدية بين ما أنجزناه في الكون مع قائمة الأشياء التي يجب علينا إنجازها على الأرض. لكن يلزمنا أن تكون مصارعتنا فقط من أجل إتمام وصايا الرب وحفظها، فتتحلى بالشجاعة غيرمتناسين أن الطريق إلى الله ماهو إلا إختيارصحيح. عندما نظر السيد المسيح إلى الشاب الغني أحبه عالماً أنه ينقصه شيء مثله مثل الكثير من الناس. فيلزمنا أن نتذكر جيداً بأن الله يحبنا بشدة ومن فرط حبه لنا يمكننا أن نغير في الحقيقة العالم... لذلك قال القديس بطرس "فَسَيَرُوا زَمَانٌ غُرْبَتِكُمْ بِخَوْفٍ، عَالِمِينَ أَنَّكُمْ أَقْدَيْتُمْ لَا بِأَشْيَاءٍ تَفْنَى" (١بط ١: ١٧-١٨).

كان الشاب الغني على دراية بأن هناك شيء خاطئ في حياته الأرضية... مما جعله يجري محاوره مع السيد المسيح. كان الشاب الغني في حاجة إلى تصحيح أوضاعه حتى يكون هو مع الرب. القديس الأنبا أنطونيوس سمع ما كان قد سمعه هذا الشاب الغني. قيل الأنبا أنطونيوس الرسالة بفرح، ولمست قلبه وعملت فيه حيث كان مطيعاً للوصية الإلهية. فأكمل سعيه بكل إقدام. وحولت تلك الكلمات العميقة الأنبا أنطونيوس إلى قديس عظيم... ففرح به الرب. ماذا كان سينال الشاب الغني لو أنه وزع الأموال على الفقراء؟ سينال عنه بكل ثقة كنزاً سماوياً أبدياً... "كُنْزًا لَا يَفْنَى فِي السَّمَاوَاتِ، حَيْثُ لَا يَقْرَبُ سَارِقٌ وَلَا يُبْلَى سُوسٌ" (لوقا ١٢: ٣٣).

كان الشاب الغني يفترض مقدرته على الحصول على الحياة الأبدية بأعماله التي فعلها. ولكن الحياة الأبدية هي هبة ووعده إلهي. ربما رأى الشاب الغني في السيد المسيح أنه هو المعلم فقط ولكن لم يدرك أنه هو المسيا المنتظر. يمكننا البحث عن السعادة في أشياء كثيرة ولكن الفرحة الحقيقي موجود في شيء واحد فقط... وهو في حضور الرب نفسه معنا... "تَغَيَّرُوا عَنْ شَكْلِكُمْ بِتَجْدِيدِ أَدْهَانِكُمْ" (رومية). ١٢: ٢.

One thing you lack

(Mark 10:21)

- ❖ The rich young man feels that he has done all the right things for all his life. Jesus knows all too well that something is missing in his life. The rich young man was not satisfied and was not at peace. Something was pulling at his spirit. He had made an idol out of his wealth and had thereby broken the very first commandment... "You shall have no other gods before Me" (Exodus 20:3).
- ❖ The rich young man represents many of us as we wrestle with the tension between what we have achieved and what we still must accomplish. As we wrestle with what we must do to fulfill our destiny in God, we must have courage and never forget that the way to God is the right choice. When our Lord looked at him, He felt love for him because He knew this man lacked what all people lack: one thing. Beloved... we should know that God will grant us this one thing that we lack. Jesus will always love us enough to challenge us to change the world, again and again. Saint Peter said to us "conduct yourselves throughout the time of your stay here in fear; knowing that you were not redeemed with corruptible things". (1 Peter 1:17-18).
- ❖ The young rich man knows that something is wrong in his life; wrong enough to make him do a conversation with Jesus and interrupt Him when he is already focused on an important mission. The young rich man truly needed to reorient his whole life to God. The great Saint Anthony heard this same message of the Bible long time ago but he accepted it with rejoice. He hid it in his heart and was obedient to the law. He fulfilled it with courage. So the divine Word raised him up and made him one of the great saints who pleased the Lord. What would the young man achieve by distributing all of his wealth? He would receive treasure in heaven... "A treasure in the heavens that does not fail, where no thief approaches nor moth destroys" (Luke 12:33).
- ❖ The young rich man supposes he is able to inherit eternal life by what he does. It comes as a gift by way of a promise. It would appear that the rich young man saw Jesus as only a teacher and did not recognize Him as the Son of God, the Messiah. We can look for joy in many things, but will only find it in one thing. We will never indeed find fullness of joy unless we are in His presence. Our Lord..... "And do not be conformed to this world, but be transformed by the renewing of your mind" (Romans 12:2).

